
Oœwiadczenie z³o¿one
przez senatora W³adys³awa Dajczaka

na 35. posiedzeniu Senatu
w dniu 1 lipca 2009 r.

Oœwiadczenie skierowane do ministra infrastruktury Cezarego Grabarczyka

Jako senator z województwa lubuskiego z niepokojem przygl¹dam siê sytuacji zwi¹zanej z remontem
autostrady A2 na odcinku Nowy Tomyœl – Poznañ. Od pocz¹tku trwania prac remontowych op³aty za
przejazd wspomnianym odcinkiem pozostaj¹ bez zmian, mimo i¿ warunki przejazdu s¹ znacznie gorsze.
Taka sytuacja w mojej ocenie pozostaje w sprzecznoœci z podstawow¹ zasad¹ stosunków cywilnych –
ekwiwalentnoœci¹ œwiadczeñ stron. Stawki op³at za przejazd autostrad¹, a tak¿e warunki ich zmian,
ustalane s¹ w umowie o budowê i eksploatacjê albo wy³¹cznie eksploatacjê autostrady, któr¹ zawiera ze
strony rz¹du Rzeczypospolitej minister w³aœciwy do spraw transportu.

W zwi¹zku z tym proszê o informacjê, czy w zawartych przez rz¹d umowach ze spó³kami prowadz¹cy-
mi eksploatacjê polskich autostrad znajduj¹ siê klauzule zobowi¹zuj¹ce te spó³ki do stosownego obni¿-
enia op³at za przejazd autostradami w trakcie ich remontu, który znacz¹co obni¿a standard tych dróg.
Je¿eli takich postanowieñ umownych brakuje, bêdê wdziêczny za wyjaœnienie przyczyn takiego stanu
rzeczy oraz przedstawienie stanowiska rz¹du i pana ministra w sprawie mo¿liwoœci zawarcia odpowied-
nich aneksów do umów, dotycz¹cych eksploatacji autostrad.

Szybkie wyjaœnienie tej sprawy jest niezwykle wa¿ne nie tylko dla mieszkañców mojego rejonu.

Z wyrazami szacunku
W³adys³aw Dajczak




